

## **Діяльність правоохоронних органів.**

### **анотований бібліографічний список**

**2025. – Вип. 15 (серпень). – 39 с.**

<http://www.nplu.org/article.php?id=423>

1. **Антикорупційні органи будуть ефективними** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. – 2025. – 29 лип. [№ 152]. – Електрон. дані. Подано інформацію, що Президент України Володимир Зеленський обговорив із Президентом Європейської комісії Урсулою фон дер Ляєн європейську інтеграцію нашої країни, посилення санкцій проти РФ та роботу антикорупційної інфраструктури. Зокрема йшлося про законопроект, який гарантує незалежність та ефективність антикорупційних органів України. Глава держави подякував Єврокомісії за надану експертизу. В. Зеленський та Урсула фон дер Ляєн мають однакове бачення: важливо, щоб законопроект було ухвалено невідкладно. Президент проінформував, що Україна продовжує реформи для отримання фінансової допомоги в межах механізму "Ukraine Facility". Він підписав закони про реформу АРМА та факторинг. Урсула фон дер Ляєн відзначила прогрес України у виконанні відповідних індикаторів. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/news/antikorupcijni-organi-budut-efektivnimi/>

2. **Будівлю Хмельницької міськради внесли до Державного реєстру нерухомих пам'яток** [Електронний ресурс] // Укрінформ : [укр. інформ. сайт]. – 2025. – 31 лип. – Електрон. дані. Зазначено, що Хмельницька обласна прокуратура подала позов про зобов'язання Міністерства культури та стратегічних комунікацій (МКСК) України вжити заходів щодо занесення пам'ятки архітектури місцевого значення до реєстру. Мова йде про приміщення Хмельницької міської ради по вул. Героїв Маріуполя, 3. Тут раніше розміщувалося "Реальне училище 1905 року". Згідно з обліковою документацією, приміщення училища було збудоване на

початку XX ст. і зберегло своє архітектурно-художнє вирішення та об'ємно-планувальну схему. Побудована як навчальний заклад будівля, вплинула на культурний розвиток населення міста. Зауважено, що після відкриття провадження відповідач добровільно виконав вимоги, викладені у позові прокуратури. За повідомленням прокуратури, внесення вказаного об'єкта культурної спадщини до Державного реєстру нерухомих пам'яток України забезпечить державний захист і сприятиме збереженню історичного та культурного надбання для наступних поколінь. Текст: <https://www.ukrinform.ua/rubric-culture/4020764-budivlu-hmelnickoi-miskradi-vnesli-do-derzavnogo-reestru-neruhomih-pamatok.html>

3. **Буняк В. МВС запустило інформаційний портал для ветеранів, поранених, звільнених з полону військових та їхніх родин** [Електронний ресурс] / Валерія Буняк // Детектор медіа : [інтернет-вид.]. – 2025. – 28 лип. – Електрон. дані. Зазначено, що Міністерство внутрішніх справ України (МВС) запустило інформаційний портал "МВС: Твоя підтримка" для ветеранів, поранених військовослужбовців і працівників органів системи МВС, звільнених із полону та їхніх родин. Портал містить інформацію про послуги, які можуть отримати військові, як-от лікування, реабілітація, протезування, грошові виплати, соціальний супровід, психологічна підтримка, освіта, працевлаштування, пенсійне забезпечення, адаптивний спорт, база рапортів і заяв, розшук безвісти зниклих, автошколи для осіб із інвалідністю, а також точка входу в електронний кабінет соціального захисту. Текст:

<https://ms.detector.media/internet/post/38250/2025-07-28-mvs-zapustilo-informatsiynyy-portal-dlya-veteraniv-poranenikh-zvilnenikh-z-polonu-viyskovykh-ta-ikhnikh-rodyn/>

4. **Вишневський Ю. "Виправлення помилки". Чому ніхто не забуде про скандал з НАБУ та САП** [Електронний ресурс] / Юрій Вишневський // Dsnews : [веб-сайт]. – 2025. – 31 лип. – Електрон. дані. Йдеться про ухвалення Верховною Радою України (ВР України)

президентського законопроекту №13533, який повертає незалежність антикорупційним органам - Національному антикорупційному бюро України (НАБУ) та Спеціалізованій антикорупційній прокуратурі (САП). Надано інформацію про розслідування детективами НАБУ справ щодо колишнього віцепрем'єр-міністра Олексія Чернишова та співвласника "Кварталу 95" Тімура Міндіча. Текст: <https://www.dsnews.ua/ukr/politics/ispravlenie-oshibki-kogda-vse-zabudut-o-nabu-i-sap-31072025-526132>

**5. Вишневський Ю. Корупція на дронах. Як Банкова впорається з новим ударом по іміджу** [Електронний ресурс] / Юрій Вишневський // Dsnews : [веб-сайт]. – 2025. – 4 серп. – Електрон. дані. Висвітлено обставини справи, у рамках якої Національне антикорупційне бюро України (НАБУ) і Спеціалізована антикорупційна прокуратура (САП) повідомили про підозру шістьом фігурантам щодо зловживань під час закупівлі дронів для військових. Розглянуто перспективи розслідування корупції у сфері оборони, зокрема зазначено, що міністр внутрішніх справ Ігор Клименко заявив про запровадження у Національній гвардії "системних запобіжників, які мають унеможливити зловживання зсередини", зокрема задав про створення Управління контролю за службовою (бойовою) діяльністю, яке "працюватиме за принципом внутрішньої безпеки, незалежно та професійно". Текст: <https://www.dsnews.ua/ukr/politics/korrupciya-na-dronah-kak-bankovaya-spravitsya-s-novym-udarom-po-imidzhu-04082025-526304>

**6. Володимир Зеленський підписав закон про реформування АРМА** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 28 лип. – Електрон. дані. Окреслено ключові норми Закону щодо посилення інституційної спроможності Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів, та вдосконалення механізмів управління активами, який був підписаний Президентом України Володимиром Зеленським 27.07.2025. Зазначено, що ухвалення цього закону є одним із зобов'язань України за

програмою "Ukraine Facility", яке передбачає виділення 600 млн євро фінансової допомоги. Текст: <https://pravo.ua/volodymyr-zelenskyi-pidpysav-zakon-pro-reformuvannia-aarma/>

**7. Вуєць П. Повернути "погони" НАБУ. Як Арахамія та Стефанчук заганяють пасту в тюбик** [Електронний ресурс] / Павло Вуєць // Главком : [інтернет-сайт] – 2025. – 29 лип. – Електрон. дані. Розглянуто ситуацію у Верховній Раді України (ВР України) напередодні голосування за президентський законопроект № 13533, який відновлює незалежність Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП). Окреслено позицію парламентських фракцій та окремих депутатів щодо законодавчої ініціативи Президента України. Текст: <https://glavcom.ua/country/politics/povernuti-pohoni-nabu-ta-sap-jak-verkhovna-rada-zahanjaje-pastu-v-tjubik--1070680.html>

**8. ГО та медіа закликали Верховну Раду відновити прямі трансляції засідань** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 28 лип. – Електрон. дані. За повідомленням "Transparency International Ukraine", представники громадських організацій та медіа закликали Верховну Раду України (ВР України) відновити онлайн-трансляцію пленарних засідань на телеканалі "Рада" та завчасну публікацію порядків денних цих засідань. Це, зокрема, стосується наступного засідання, на якому розглядатиметься законопроект про відновлення незалежності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП). Акцентовано, що ці рішення мають фундаментальне значення для антикорупційної реформи, міжнародної довіри до України та європейської інтеграції. Наведено перелік ГО, які приєдналися до заяви відновити прямі трансляції засідань ВР України. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/go-ta-media-zaklikali-verhovnu-radu-vidnoviti-pryami-translyaciyi-zasidan.html>

**9. Голова ВАКС Віра Михайленко заявила, що надмірне проведення обшуків без судових рішень сприяє легітимації зловживань**

[Електронний ресурс] // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 28 лип. – Електрон. дані. Наведено допис у блозі для "JustTalk" голови Вищого антикорупційного суду України (ВАКС) Віри Михайленко, яка вказала, що не можна ігнорувати необхідність судового дозволу на обшук з формальної економії часу або ресурсів, побоювання можливого витоку інформації, тривалості виготовлення судового рішення чи інших подібних причин. В. Михайленко зауважила, що "інакше правоохоронна система ризикує перетворитися з охоронця порядку на джерело підвищеної небезпеки для прав людини", та нагадала, що Кримінальний процесуальний кодекс України (КПК України) передбачає загальне правило проведення обшуку - за наявності ухвали слідчого судді, що відображає загальноєвропейський правовий принцип поваги до сфери приватного життя і гарантій його недоторканості. Голова ВАКС зазначила, що проведення обшуку без ухвали слідчого судді в окремих, справді невідкладних випадках допустиме, але завжди є винятком, та наголосила, що межі таких винятків завжди мають бути чітко окреслені, адже "виняток, навіть найнеобхідніший, не повинен перетворюватися на норму". Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337110-glava-vaks-vera-mikhaylenko-zayavila-chto-chrezmerno-provedenie-obyskov-bez-sudebnykh-resheniy-sposobstvuet-legitimatsii-zloupotrebleniy>

10. Денисова Д. Топ-5 схем, як шахраї крадуть гроші з карткових рахунків [Електронний ресурс] / Дар'я Денисова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 28 лип. — Електрон. дані. Йдеться про те, що інтернет-шахрайство вже давно перестало бути примітивним явищем – сьогодні це складні, технологічно витончені атаки, що ґрунтуються на детальному аналізі поведінки користувачів. Як повідомила юристка М. Кузьменко, серед найбільш поширених схем інтернет-шахрайства, а також тих, які найскладніше виявити, вирізняються фішинг і його варіації. За її словами, це одна з наймасовіших форм атак, яка передбачає отримання персональних даних. Розглянуто всі найпоширеніші схеми шахрайських операцій з картками. Серед них: deerfake-відео та голосове шахрайство, смс- і

месенджер-шахрайство, фішинг та його варіації, шахрайські застосунки та фейкові оновлення, підміна контактів і повідомлень. Вказано, чи є шанс повернути гроші і спіймати інтернет-шахрая. Як зазначила фахівчиня, в Україні фішинг та інші форми онлайн-шахрайства кваліфікують за декількома статтями Кримінального кодексу України (КК України), серед яких ст. 190 КК України -шахрайство; ст. 209 КК України — легалізація (відмивання) доходів, одержаних злочинним шляхом тощо. Вказано, що розслідування інтернет-шахрайства в Україні здійснюють кілька уповноважених органів. Основним є Кіберполіція України — спеціалізований підрозділ Національної поліції України (НПУ), який займається виявленням, документуванням і припиненням кіберзлочинів, зокрема пов'язаних із шахрайством в Інтернеті. Текст: <https://focus.ua/uk/economics/716480-nayposhirenishi-shemi-internet-shahraystva-yurist-rozpoviv-yak-zahistitisya>

11. **Євгенія Кравчук: В Україні починають діяти нові норми, що унеможливають російське втручання в усі правоохоронні органи** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. Як розповіла народна депутатка, заступниця голови парламентського Комітету з питань гуманітарної та інформаційної політики, членкиня постійної делегації у ПАРЄ Євгенія Кравчук, ухвалений Верховною Радою України (ВР України) і вже підписаний Президентом України Володимиром Зеленським закон щодо повноважень Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) фактично повертає статус-кво, що був до 22 липня цього року. Вона зауважила, що водночас документ містить і нові норми, що унеможливають російське втручання в усі правоохоронні органи. За її словами, нововведення мають дати антикорупційним органам поштовх активніше боротися з корупцією. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385647>

12. **Зайцев Р. С. Визнання організацій терористичними в Україні: шляхи вдосконалення та імплементація міжнародного досвіду**



[Електронний ресурс] / Р. С. Зайцев, К. В. Скакун, М. В. Соколовський // Право і сусп-во. – 2025. – № 3, т. 2. – С. 132-140. Здійснено комплексний аналіз нормативно-правового регулювання визнання організацій терористичними в Україні та окреслено перспективи його вдосконалення відповідно до міжнародних стандартів. Досліджено законодавчу базу, що включає Кримінальний кодекс України (КК України), закони України "Про боротьбу з тероризмом" та "Про санкції", підзаконні акти, які визначають процедури визнання організацій терористичними та застосування санкцій. Окрему увагу приділено ролі державних органів у формуванні та реалізації державної політики у сфері боротьби з тероризмом, серед яких - Служба безпеки України (СБУ), Антитерористичний центр, Кабінет Міністрів України (КМ України), Рада національної безпеки і оборони (РНБО), Міністерство закордонних справ (МЗС). Висвітлено досвід Великої Британії, Сполучених Штатів Америки (США) та Австралії щодо протидії тероризму шляхом фінансового блокування, оперативного реагування та парламентського контролю.

Текст:

[http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3\\_2025/part\\_2/21.pdf](http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_2/21.pdf)

**13. Здоровило Т. Група лікарів у Києві організовувала незаконний виїзд за кордон для військовозобов'язаних** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 29 лип. — Електрон. дані. Йдеться про затримання працівниками Державного бюро розслідувань (ДБР) трьох лікарів однієї з комунальних лікарень Києва, які отримували неправомірну вигоду від організації виїзду громадян призовного віку за кордон – влаштовували бажаним уникнути військової служби фіктивне стаціонарне лікування на підставі вигаданого діагнозу. Зазначено, що наразі фігурантам справи повідомлено про підозру у незаконному переправленні осіб через державний кордон, службовому підробленні та одержанні неправомірної вигоди відповідно до статей 332, 366, 368 Кримінального кодексу України (КК України).

Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190544/>

14. **Здоровило Т. Експоса[до]вець Міноборони розтратив мільярд бюджетних коштів на закупівлі продуктів харчування для ЗСУ** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 1 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про викриття військовою контррозвідкою та слідчими Служби безпеки України (СБУ) за сприяння міністра оборони розтррати понад 1 млрд грн, виділених на придбання продуктів харчування для Збройних сил України (ЗСУ) протягом березня - грудня 2022 р. Як зазначено в повідомленні СБУ, до незаконної діяльності причетний ексочільник одного із департаментів Міністерства оборони (МО), якому наразі повідомлено про підозру за ч. 5 ст. 191 Кримінального кодексу України (КК України) - розтрата майна або заволодіння ним шляхом зловживання службовим становищем, вчинені в особливо великих розмірах.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190586/>

15. **Здоровило Т. "Епопея" з БЕБ: СБУ не має претензій щодо призначення Цивінського** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 30 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про ситуацію навколо призначення директора Бюро економічної безпеки (БЕБ) у зв'язку з відмовою уряду погодити на цю посаду переможця конкурсу, детектива Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) Олександра Цивінського, пояснивши це наданими Службою безпеки України (СБУ) додатковими матеріалами, що "стосуються питань національної безпеки" і містять "безпекові оцінки". Наведено допис у Фейсбуці О. Цивінського, який повідомив, що на його запит СБУ відповіла, що не отримувала жодного запиту від уряду стосовно його кандидатури, а перевірку проводили виключно на підставі звернення голови конкурсної комісії Лаури Стефан. Також вказано, що у зверненні, опублікованому на сайті Інституту соціально-економічної трансформації (ISET), понад 50 громадських організацій закликали новий уряд призначити О. Цивінського новим директором БЕБ.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190576/>



16. **Здоровило Т. Збереження культурної спадщини: десятки картин Медведчука передадуть до музею** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 31 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про ініціативу Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів (АРМА) щодо передачі до Національного художнього музею України 149 картин, які належали родині ексочільника забороненої партії "Опозиційна платформа - За життя" (ОПЗЖ) Віктора Медведчука. Зазначено, що 285 картин сім'ї Медведчука арештували за рішенням суду, а АРМА ініціювало експертизу активів з метою встановлення їхньої мистецької та історичної цінності, і наразі 149 творів визнано частиною національної спадщини.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190583/>

17. **Здоровило Т. "Кріт" у ПС України готував удари рашистів по аеродромах базування F-16 та Mirage 2000** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 30 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про викриття військовою контррозвідкою Служби безпеки України (СБУ) за сприяння Головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ) агента російської воєнної розвідки, яким виявився льотчик-інструктор, майор однієї з авіабригад ЗСУ. Як встановило розслідування, цей агент виконував одночасно декілька ворожих завдань, зокрема передавав інформацію для підготовки нових ракетно-дронових атак РФ по об'єктах Повітряних сил, у тому числі по аеродромах базування літаків F-16, Mirage 2000 та Су-24. Наразі співробітники СБУ задокументували злочини агента, затримали його та планують повідомити затриманому про підозру за ч. 2 ст. 111 Кримінального кодексу України (КК України) – державна зрада, вчинена в умовах воєнного стану.* Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190570/>

18. **Здоровило Т. НАБУ і САП розповіли подробиці викриття нардепа й чиновників на хабарі** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 2 серп. – Електрон. дані. *Подано інформацію Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої*

антикорупційної прокуратури щодо проведення заходів із викриття осіб, причетних до вчинення корупційного злочину, серед яких чинний народний депутат України, очільники районної та міської військових цивільних адміністрацій, військовослужбовці Національної гвардії України (НПУ). Виявлено схему, яка полягала в укладенні державних контрактів із підприємствами-постачальниками за завідомо завищеними цінами, і наразі чотири особи затримано в порядку ст. 208 Кримінального процесуального кодексу України (КПК України). Представники НАБУ та САП наголосили, що проведення цієї операції стало можливим завдяки Закону № 4560-IX, підписаного Президентом України, який усунув низку бар'єрів у роботі антикорупційних органів і сприяв стабільності їхньої діяльності у чутливих для держави розслідуваннях. Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190603/>

**19. Здоровило Т. Покарання за невиконання індикаторів: Україна отримає менше коштів від ЄС – Вітфельт** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 3 серп. – Електрон. дані. Подано заяву керівника відділу державного фінансування, підтримки бізнесу та соціальної політики Представництва Європейського Союзу (ЄС) в Україні Хенріка Вітфельта щодо надання Україні допомоги у межах "Ukraine Facility". Він зауважив, що реформа антикорупційних органів має залишатися у пріоритеті, зазначивши, що ЄС стурбований останніми подіями навколо них. Представник ЄС позитивно оцінив відновлення ключових захисних механізмів, та акцентував, що "реформи у сфері верховенства права та боротьби з корупцією мають тривати". Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190609/>

**20. Здоровило Т. Рада повернула незалежність НАБУ і САП - Зеленський підписав закон** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 31 лип. – Електрон. дані. Йдеться про ухвалення Верховною Радою України (ВР України) президентського законопроекту, який повертає скасовані раніше гарантії незалежності антикорупційним

органам – Національному антикорупційному бюро України і Спеціалізованій антикорупційній прокуратурі. Зазначено, що Президент України Володимир Зеленський підписав закон і подякував депутатам, наголосивши, що "це гарантії нормальної, незалежної роботи антикорупційних органів, усіх органів правопорядку нашої держави". Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190579/>

**21. Здоровило Т. Резонансні викриття НАБУ і САП : Зеленський очікує справедливих покарань, а КМУ - ініціював звільнення голови Мукачівської РДА** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 2 серп. – Електрон. дані. Наведено коментар Президента України Володимира Зеленського під час вечірнього звернення 2 серпня 2025 р. щодо викриття Національним антикорупційним бюро України і Спеціалізованою антикорупційною прокуратурою зловживань на закупівлях РЕБ та FPV-дронів. Глава держави назвав дії корупціонерів "абсолютно аморальними" і наголосив на необхідності повної й справедливої відповідальності, зазначивши, що "ми розраховуємо на справедливі вирoki". Зазначено, що серед осіб, яких НАБУ і САП викрили в масштабній корупції - народний депутат від фракції "Слуга народу" Олексій Кузнєцов, голова Мукачівської райдержадміністрації (РДА) й колишній голова Луганської обласної військової адміністрації (ОВА) Сергій Гайдай, начальник Рубіжанської міської військової адміністрації (МВА) Луганської області Андрій Юрченко. Своєю чергою, Кабінет Міністрів України (КМУ) на своєму засіданні ініціював звільнення з посади голови Мукачівської РДА Сергія Гайдая, а членство народного депутата Олексія Кузнєцова у фракції "Слуга народу" буде призупинено на час розслідування, його також можуть виключити з партії. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190605/>

**22. Здоровило Т. СБУ запобігла фсб ліквідувати командира 108-го окремого батальйону "Вовки Да Вінчі"** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 29 лип. — Електрон. дані. Йдеться про проведену Службою безпеки України (СБУ) операцію, у

результаті якої вдалось запобігти замовному вбивству командира 108-го окремого батальйону Збройних сил України (ЗСУ) "Вовки Да Вінчі" Сергія Філімонова. За матеріалами справи, замах на нього готувала ФСБ Росії, а для вчинення злочину російська спецслужба завербувала жителя Дніпропетровщини під виглядом роботи на СБУ. Зазначено, що агентурні операції "під чужим прапором" є досить новою тактикою для російської спецслужби, коли під час вербувальних бесід представники ФСБ видають себе за співробітників СБУ і ставлять завдання агентам нібито в інтересах України. Наразі за процесуального керівництва Офісу Генерального прокурора (ОГП) затриманому повідомлено про підозру за ст. 263 Кримінального кодексу України (КК України) – незаконне зберігання зброї та боєприпасів. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190534/>

23. **Здоровило Т. "Світить" довічне: агент білоруського КДБ шпигував на північному прикордонні України** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 28 лип. – Електрон. дані. Подано повідомлення Служби безпеки України (СБУ) про викриття планів спецслужб Білорусі отримати агентурні дані про оборону північного кордону України. Затримано місцевого безробітного - агента білоруського КДБ, який шпигував за українськими військами, фіксував фортифікаційні споруди Сил оборони, намагався виявити військові ешелони, які рухаються місцевими коліями або перебувають на транзитних станціях Укрзалізниці. Наразі зловмисник перебуває під вартою, і на підставі зібраних доказів слідчі СБУ повідомили агенту про підозру за ч. 2 ст. 111 Кримінального кодексу України (КК України) - державна зрада, вчинена в умовах воєнного стану. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190513/>

24. **Здоровило Т. "Ультиматум" ЄС: зупинять фінансування в разі неповернення НАБУ і САП незалежності** [Електронний ресурс] / Тарас Здоровило // Україна молода. – 2025. – 29 лип. – Електрон. дані. Йдеться про попередження, передане представниками Європейського Союзу (ЄС) дипломатичними каналами українському уряду про призупинення

виділення всієї фінансової допомоги Україні у разі, якщо Верховна Рада України (ВР України) не знайде голоси для повноцінного скасування норм законопроекту № 12414 щодо обмеження незалежності Національного антикорупційного бюро України і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури. Окрім того, у ЄС приділяють увагу іншим, пов'язаним із реформами дій, включаючи призначення керівника Бюро економічної безпеки (БЕБ) за підсумками проведеного конкурсу. Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190524/>

25. **Йосипов А. Чи є це кінцем свавільних обшуків? Аналіз законопроекту № 13599, на який чекала адвокатура – блог адвоката Андрія Йосипова** [Електронний ресурс] / Андрій Йосипов // Юрид. практика. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано норми законопроекту № 13599 від 04.08.2025 "Про внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України щодо посилення захисту прав людини під час проведення обшуку", мета якого – вирішення з урахуванням вимог Конституції України та практики Європейського суду з прав людини (ЄСПЛ) проблеми проведення обшуку без попередньої санкції суду. Найважливішим досягненням законопроекту визнано встановлення у ст. 233 Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) чіткого та вичерпного переліку невідкладних випадків, що дозволяють проникнення до житла без ухвали суду, а саме: врятування життя людей, запобігання безпосередній загрозі їхньому здоров'ю, статевій свободі чи особистій безпеці; безпосереднє переслідування осіб, які підозрюються у вчиненні конкретних, переважно насильницьких та тяжких злочинів; затримання під час вчинення злочину осіб, підозрюваних в отриманні неправомірної вигоди відповідно до статей 368, 369 Кримінального кодексу України (КК України), що зберігає ефективність боротьби з корупцією для Національного антикорупційного бюро України (НАБУ). Окрім того, запроваджується дієвий механізм постконтролю шляхом внесення змін до низки статей КПК України. Констатовано, що законопроект № 13599 є якісним кроком уперед



на шляху до захисту фундаментальних прав людини, адже він змінює саму філософію підходу, обмежуючи свавілля і посилюючи судовий контроль.

Текст: <https://pravo.ua/chy-ie-tse-kintsem-svavilnykh-obshukiv-analiz-zakonoproiektu-13599-na-iakyi-chekala-advokatura-bloh-advokata-andriia-iosypova/>

26. **Іванна Климпуш-Цинцадзе** взяла участь у дискусії щодо впливу гальмування реформ на міжнародне фінансування України [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 2 серп. [№ 403]. – Електрон. дані. *Голова Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань інтеграції України до ЄС Іванна Климпуш-Цинцадзе у виступі наголосила на системному відкаті реформ, що відбувається останнім часом в Україні. Ухвалення ж законопроєкту № 12414, який фактично ліквідував незалежність антикорупційних органів, на її думку, стало піком цього відкату. Воно також несе великі загрози і ризики для України. На її думку, ситуація довкола антикорупційної архітектури в Україні викликала справедливий резонанс і обурення в українському суспільстві, дала приводи ворогам знову звинувачувати Україну в корупції, а також підірвала довіру друзів і партнерів. Народна обраниця вважає, що не тільки відкат в антикорупційній реформі, а й інші обмеження, що виходять за рамки обмежень воєнного стану в Україні, будуть відображені у наступному звіті ЄС щодо розширення.* Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385648>

27. **Каряка Д. Ю.** Інституційна роль підрозділів забезпечення внутрішньої та власної безпеки Державної прикордонної служби України у запобіганні та виявленні корупції в пунктах пропуску через державний кордон [Електронний ресурс] / Д. Ю. Каряка, О. О. Осінський // Юрид. наук. електрон. журн. – 2025. – № 6. – С. 27-30. *Досліджено інституційну роль підрозділів забезпечення внутрішньої та власної безпеки Державної прикордонної служби України (ДПСУ) у сфері запобігання та виявлення корупції під час здійснення прикордонного контролю. Зазначено,*



*що ДПСУ є правоохоронним органом спеціального призначення, який активно впроваджує європейські стандарти прикордонного контролю та основна діяльність якого спрямована на боротьбу з корупцією та ефективну імплементацію принципу інтегрованого управління кордонами відповідно до кращих практик Європейського Союзу (ЄС). Вказано, що на сьогодні, підрозділи забезпечення внутрішньої та власної безпеки ДПСУ є основним інструментом у практичній площині з питань виявлення та викриття корупції у ДПСУ, враховуючи стан нормативно-правового забезпечення та оперативні можливості. Запропоновано шляхи удосконалення боротьби з наявними корупційними ризиками під час здійснення прикордонного контролю шляхом створення комбінованої моделі із залученням зацікавлених структурних підрозділів прикордонного відомства під координаційним супроводом підрозділів забезпечення внутрішньої та власної безпеки ДПСУ.*

Текст: [http://lsej.org.ua/6\\_2025/6.pdf](http://lsej.org.ua/6_2025/6.pdf)

**28. Катишев К. Комітет Ради схвалив законопроект щодо НАБУ і САП** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 30 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Комітет Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності рекомендував парламенту ухвалити президентський законопроект № 13533 щодо Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури. Про це свідчить онлайн-трансляція засідання Комітету, яку вів народний депутат Ярослав Железняк 30.07.2025. Зазначено, що Комітет розглянув також шість альтернативних законопроектів і відхилив їх. Очікується, що парламент розгляне президентський законопроект 31.07.2025.*

Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4803613-komitet-rady-skhvalyv-zakonoproiekt-schodo-nabu-i-sap>

**29. Катишев К. Нардепа Кузнєцова покарають за корупційний скандал** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 2 серп. — Електрон. дані. *Наведено тези допису в*

*"Телеграм" голови фракції "Слуга народу" у Верховній Раді України (ВР України) Давида Арахамії про зупинення на час розслідування членства у фракції народного депутата Олексія Кузнєцова, якого (разом із очільниками районної та міської адміністрацій, військовослужбовцями Національної гвардії України) викрили на хабарі антикорупційні органи України. За словами Д. Арахамії, фракція повністю підтримує ефективні дії Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) щодо протидії корупції й очікує на судовий розгляд цієї справи у відповідні терміни. Текст:*  
<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4804567-nardepa-kuznietsova-pokarautit-za-koruptsiinyi-skandal>

**30. Катишев К. Уряд призначив Цивінського директором БЕБ** [Електронний ресурс] / Костянтин Катишев // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 6 серп. — Електрон. дані. *Як повідомила Прем'єр-міністерка Юлія Свириденко за підсумками засідання уряду, Кабінет Міністрів України (КМ України) призначив Олександра Цивінського на посаду директора Бюро економічної безпеки (БЕБ). За словами Ю. Свириденко, уряд очікує на оновлення роботи Бюро, зміцнення інституції та досягнення вагомого рівня довіри між БЕБ і підприємцями України. Текст:*  
<https://ua.korrespondent.net/ukraine/4805391-uriad-pryznachyv-tsyvinskoho-dyrektorem-beb>

**31. Київська облпрокуратура викрила системну корупцію в органах місцевого самоврядування, комунальній сфері, енергетиці та лісовій галузі** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 30 лип. – Електрон. дані. *Йдеться про повідомлення Офісу Генерального прокурора (ОГП), у якому зазначено, що Київська обласна прокуратура повідомила про підозри 29 особам у завданні збитків державі на 48,375 млн грн. Надано інформацію про кримінальні провадження щодо порушень у сфері: використання землі, тепла й тарифів, лісового господарства, медицини, дорожнього будівництва, комунального майна, грантів. Зазначено, що серед*

підозрюваних – депутати, державні службовці, директори комунальних підприємств та різні посадовці громад. Текст: <https://pravo.ua/kyivska-oblprokuratura-vykryla-systemnu-koruptsiuu-v-orhanakh-mistsevoho-samovriaduvannia-komunalnii-sferi-enerhetytsi-ta-lisovii-haluzi/>

32. **Клименко О. Керівник САП Олександр Клименко: "Колектив не розуміє, чому їхні колеги сидять, а реальних доказів порушення закону ніхто не надав"** [Електронний ресурс] / Олександр Клименко ; спілкувалася Інна Ведернікова // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Наведено інтерв'ю з керівником Спеціалізованої антикорупційної прокуратури Олександром Клименком про тиск на антикорупційні органи з боку правоохоронної та політичної верхівки, затримання детективів Національного антикорупційного бюро України (НАБУ), втручання Служби безпеки України (СБУ), а також про внутрішній опір у системі влади щодо справ, які торкаються близького оточення Президента України Володимира Зеленського. Обговорено прецеденти – справи О. Чернишова, Т. Міндіча, Р. Шурми, О. Резнікова. О. Клименко наголосив на відсутності політичної волі до боротьби з топкорупцією, небезпеці руйнування незалежності НАБУ та САП, а також потребі створення окремого незалежного експертного органа.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/kerivnik-sap-oleksandr-klimenko-kolektiv-ne-rozumije-chomu-jikhni-kolehi-sidjat-a-realnikh-dokaziv-porushennja-zakonu-nikhto-ne-nadav.html>

33. **Комітет з питань правоохоронної діяльності розглянув президентський законопроект щодо посилення повноважень НАБУ і САП та низку альтернативних ініціатив** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 31 лип. [№ 401]. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що 30 липня 2025 р. відбулося позачергове засідання Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань правоохоронної діяльності, на якому було розглянуто поданий Президентом України Володимиром Зеленським проєкт Закону України "Про*

внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України і деяких законодавчих актів України щодо посилення повноважень Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури" (реєстр. №13533), а також шість альтернативних законопроектів: №№ 13533-1, 13533-2, 13533-3, 13533-4, 13533-5 та 13533-6. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385581>

34. **Конюченко А. Антикорупційний комітет Ради підтримав законопроект Зеленського щодо відновлення незалежності САП і НАБУ** [Електронний ресурс] / Анна Конюченко // Дзеркало тижня. – 2025. – 29 лип. — Електрон. дані. *Висвітлено процес відновлення незалежності Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури через президентський законопроект № 13533. Описано політичний контекст ухвалення законодавства, зокрема критику попереднього Закону № 12414, який обмежував незалежність антикорупційних органів і спричинив суспільний резонанс та міжнародну реакцію. Йдеться про ключові етапи розгляду законопроекту у Верховній Раді України (ВР України), участь комітетів і можливі сценарії голосування, а також про виклики й ризики, пов'язані з потенційними правовими лазівками. Підкреслено важливість цього законодавчого процесу для збереження антикорупційної реформи та підтримки довіри міжнародних партнерів до України.* Текст: <https://zn.ua/ukr/anticorruption/antikoruptionsijni-komit-et-radi-pidtrimav-zakonoprojektu-zelenskoho-shchodo-vidnovlennja-nezalezhnosti-sap-i-nabu.html>

35. **Корнющенко С. С. Роль керівника органу прокуратури в забезпеченні засади незалежності прокурора** [Електронний ресурс] / С. С. Корнющенко // Право і сусп-во. – 2025. – № 3, т. 1. – С. 19-28. *Проаналізовано загальноєвропейські стандарти та вимоги до керівника органів прокуратури, зокрема щодо його політичної нейтральності та відданості виключно інтересам держави і суспільства, а не окремим політичним елітам. Досліджено шляхи можливого впливу на*

*підпорядкованих прокурорів з боку безпосередніх керівників територіальних органів прокуратури, що порушує гарантії незалежності, та вказано на доцільність удосконалення юридичних норм задля мінімізації такого незаконного впливу. Запропоновано внесення змін до чинного законодавства з метою укріплення незалежності керівника органа прокуратури та мінімізації можливого впливу на нього, зокрема з боку органів законодавчої влади. Текст: [http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3\\_2025/part\\_1/5.pdf](http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_1/5.pdf)*

**36. Крапивін Є. Врятували НАБУ, але не прокуратуру: що "забули" виправити після атаки влади на "антикор" [Електронний ресурс] / Євген Крапивін // Укр. правда : [інтернет-вид.]. – 2025. – 1 серп. – Електрон. дані. *Йдеться про ухвалення Верховною Радою України (ВР України) президентського законопроекту, яким відновлено процесуальну незалежність Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) і Національного антикорупційного бюро України. Зазначено, що залишилися чинними зміни до Закону про прокуратуру відповідно до Закону № 4555-IX від 22.07.2025, серед яких: на час воєнного стану скасовані вимоги про конкурс; знівлено гарантії інституційної незалежності прокурорів - будь-кого можна звільнити через механізм ліквідації чи реорганізації підрозділів прокуратури; Генеральний прокурор отримав нові процесуальні повноваження, які додатково посилюють його вплив на всіх прокурорів. Проаналізовано нові положення Закону про прокуратуру вимогам ЄС.* Текст: <https://www.eurointegration.com.ua/articles/2025/08/1/7217100/>**

**37. Краснолуцька О. "Останнє китайське" від ЄС. Рада ризикує допомогою [Електронний ресурс] / Олеся Краснолуцька // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 29 лип. — Електрон. дані. *Вказано, що Європейський Союз (ЄС) передав сигнал українському керівництву про готовність заморозити фінансову допомогу за програмою "Ukraine Facility", якщо ситуація з антикорупційними органами не буде виправлена. Причина цьому – новий закон щодо Національного антикорупційного бюро України та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури. Фахівці ЄС дійшли до***



висновку, що події навколо НАБУ та САП підривають довіру міжнародних партнерів до українських інституцій і зачіпають "фундаменти" антикорупційної системи. Меседж від ЄС був адресований саме народним депутатам, адже саме вони мають знайти голоси для повноцінного скасування норм законопроекту № 12414. Текст:

<https://ua.korrespondent.net/world/4803233-ostannie-kytayske-vid-yes-rada-ryzykuie-dopomohoui>

38. **Лебедина О. Зеленський і фон дер Ляєн узгодили антикорупційні кроки** [Електронний ресурс] / Оксана Лебедина // Дзеркало тижня. – 2025. – 27 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про телефонну розмову Президента України Володимира Зеленського з головою Єврокомісії Урсулою фон дер Ляєн, під час якої сторони обговорили важливість оперативного ухвалення законопроекту для посилення незалежності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП). Володимир Зеленський подякував Європейському Союзу (ЄС) за правову підтримку і запевнив у готовності ухвалити документ найближчим часом.* Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/zelenskij-i-fon-der-ljajen-uzhodili-antikoruptionsijni-kroki.html>

39. **Леліч М. Холодний душ для президента: як скандал із НАБУ і САП вдарив по Зеленському** [Електронний ресурс] / Мілан Леліч, Уляна Безпалько // РБК-Україна : [інтернет-сайт]. – 2025. – 31 лип. – Електрон. дані. *Окреслено наслідки ухвалення Верховною Радою України (ВР України) законопроекту № 12414, який обмежив повноваження Національного антикорупційного бюро України і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури і викликав хвилю протестів в Україні та критику з боку міжнародних партнерів. Зокрема вказано на загрози євроінтеграційним перспективам України та подальшому наданню Україні фінансової допомоги. Зазначено, що Президент України Володимир Зеленський вніс до ВР України законопроект щодо відновлення самостійності антикорупційних органів, у разі успішного голосування за який вдасться уникнути припинення*

грошової допомоги Україні. Текст: <https://www.rbc.ua/rus/news/holodniy-dush-prezidenta-k-skandal-iz-nabu-1753911482.html>

40. **Мамченко Н. Домовилися діяти відкрито, щоб рухатися вперед – кандидат на директора БЕБ Олександр Цивінський про розмову з Юлією Свириденко** [Електронний ресурс] / Наталя Мамченко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 1 серп. – Електрон. дані. *Подано коментар кандидата на посаду директора Бюро економічної безпеки (БЕБ) Олександра Цивінського щодо розмови з Прем'єр-міністеркою Юлією Свириденко. Олександр Цивінський зазначив, що розмова була конструктивна та досягнуто домовленості "діяти відкрито й чітко, щоб зняти всі запитання і рухатися вперед". Своєю чергою, Ю. Свириденко повідомила, що погодилася з О. Цивінським проходження ним поліграфу, та наголосила, що це "гарантовано позбавляє ситуацію будь-яких маніпуляцій та дозволяє рухатись далі".* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337460-dogovorilis-deystvovat-otkryto-chtoby-dvigatsya-vpered-kandidat-na-direktora-beb-aleksandr-tsyvinskiy-o-razgovore-s-yuliey-sviridenko>

41. **Мамченко Н. Перевірку доброчесності працівників БЕБ проведуть атестаційні комісії з відібраними міжнародними партнерами експертами** [Електронний ресурс] / Наталя Мамченко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *Надано інформацію про порядок проведення після призначення директором Бюро економічної безпеки (БЕБ) Олександра Цивінського переатестації працівників БЕБ з метою підтвердження належного рівня доброчесності та професійної компетентності. Зазначено, що переатестацію будуть проводити атестаційні комісії, сформовані наполовину з делегованих міжнародними партнерами членів, а відбір нових працівників БЕБ також будуть проводити кадрові комісії за участі делегованих міжнародниками експертів.* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337822-proverku-dobrosovestnosti-rabotnikov-beb-provedut-attestatsionnye-komissii-s-otobrannymi-mezhdunarodnymi-partnerami-ekspertami>

42. **Мамченко Н. Попереду – переатестація працівників БЕБ і фактичний перезапуск Бюро – Анастасія Радіна про призначення Цивільського** [Електронний ресурс] / Наталя Мамченко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. *Подано коментар голови Комітету Верховної Ради України (ВР України) з питань антикорупційної політики Анастасії Радіної щодо призначення урядом Олександра Цивільського директором Бюро економічної безпеки. Вона подякувала уряду за це рішення та наголосила, що "попереду - переатестація працівників БЕБ і, фактично, перезапуск органу та відновлення довіри до його роботи".* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337809-vperedi-pereattestatsiya-sotrudnikov-beb-i-fakticheskiy-perezapusk-byuro-anastasiya-radina-o-naznachenii-tsyvinskogo>

43. **Мамченко Н. У Верховній Раді зареєстровано вже сім законопроектів щодо повноважень НАБУ і САП** [Електронний ресурс] / Наталя Мамченко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 29 лип. – Електрон. дані. *Надано інформацію про зареєстровані у Верховній Раді України (ВР України) законопроекти стосовно повноважень Національного антикорупційного бюро України і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури, які за процедурою відносяться до предмету відання профільного Комітету ВР України з питань правоохоронної діяльності. Зокрема зазначено, що поданий Президентом України Володимиром Зеленським 24.07.2025 законопроект № 13533 скасовує більшість змін, які були введені прийнятим 22.07.2025 законопроектом № 12414 щодо НАБУ і САП. Разом із тим, зареєстрований законопроект № 13531 пропонує скасувати загалом усі внесені законопроектом № 12414 зміни до Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) та до Закону про прокуратуру щодо статусу НАБУ і САП, включно зі спрощеним порядком призначення прокурорів.* Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337196-v-verkhovnoy-rade-zaregistrirovano-uzhe-sem-zakonoproektov-o-polnomochiyakh-nabu-i-sap>

44. **Мамченко Н. У Раді зареєстрували законопроект про відбір очільників НАБУ і САП Національною асамблеєю Героїв України** [Електронний ресурс] / Наталя Мамченко // Суд.-юрид. газ. – 2025. – 29 лип. – Електрон. дані. *Окреслено ключові норми альтернативного до президентського законопроекту № 13533-3 авторства лідерки партії "Батьківщина" Юлії Тимошенко та групи депутатів від фракції "Батьківщина". Законопроектом пропонується здійснювати відбір директора Національного антикорупційного бюро України та керівника Спеціалізованої антикорупційної прокуратури Національною асамблеєю Героїв України відповідно до результатів відкритого конкурсного відбору. Окрім того, передбачено внесення змін до Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) та Закону "Про прокуратуру" щодо відновлення конструкції, яка забезпечує виключну підслідність кримінальних правопорушень, що належать до компетенції НАБУ та автономність процесуального керівництва у межах САП. Текст: <https://sud.ua/uk/news/publication/337204-v-rade-zaregistrirovan-zakonoproekt-ob-otbore-rukovoditeley-nabu-i-sap-natsionalnoy-assambleey-geroev-ukrainy>*

45. **Манічев А. В. Види прав пільгових категорій поліцейських** [Електронний ресурс] / А. В. Манічев // Право і сусп.-во. – 2025. – № 3, т. 1. – С. 206-211. *Досліджено теоретико-правову природу класифікації прав пільгових категорій поліцейських в Україні в умовах воєнного стану та післявоєнного періоду. Проаналізовано чинне законодавство щодо пільг, які гарантуються державою для окремих категорій працівників Національної поліції України (НПУ), а також розкрито класифікацію прав, що охоплюють основні, спеціальні та конкретні соціальні гарантії. Виокремлено три основні групи прав пільгових категорій поліцейських: основні (конституційні); спеціальні (професійні); конкретні, що надаються залежно від належності до пільгової категорії - учасники бойових дій, особи з інвалідністю, постраждалі внаслідок Чорнобильської катастрофи тощо. Обґрунтовано доцільність впровадження єдиного електронного реєстру*

пільгових категорій поліцейських та автоматизованої системи обліку прав пільгових категорій осіб; розширення міжвідомчої взаємодії між суб'єктами надання прав особам, які мають право на пільги; вдосконалення правового механізму соціального забезпечення поліцейських із урахуванням викликів, спричинених збройною агресією проти України. Текст: [http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3\\_2025/part\\_1/32.pdf](http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_1/32.pdf)

46. **Москаленко Ю. Ексначальник СІЗО Таганрогу особисто наказував катувати Вікторію Рощину. Нацполіція оголосила йому підозру** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що українські правоохоронці повідомили про підозру ексначальнику СІЗО № 2 у Таганрозі (РФ) за організацію системних тортур і жорстокого поводження із незаконно утримуваними громадянами України, зокрема журналісткою Вікторією Рощиною, яку катували до смерті. Слідство встановило, що утримання журналістки супроводжувалося фізичними та психологічними знущаннями, порушенням норм Женевської конвенції, а сам начальник особисто віддавав злочинні накази. Йому інкримінують воєнні злочини за Кримінальним кодексом України (КК України).* Текст: <https://zn.ua/ukr/war/eksnachalnik-sizo-tahanrohu-osobisto-nakazuvav-katuvati-viktoriju-roshchinu-natspolitsija-oholosila-jomu-pidozru.html>

47. **Москаленко Ю. Інститут угод зі слідством – нормальна світова практика, але не такий, як пропонували "слуги" з Арахамією – голова САП** [Електронний ресурс] / Юлія Москаленко // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що очільник Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) Олександр Клименко в інтерв'ю "ZN.UA" пояснив необхідність розвитку інституту угод зі слідством. За його словами, це дозволить розвантажити Вищий антикорупційний суд (ВАКС), уникнути закриття справ через строки давності та зосередитись на ключових фігурантах. Попри провал законопроекту № 11340, який критикували через ризики "відкупу"*



топкорупціонерів, О. Клименко вважає, що належно оформлені угоди (з визнанням провини, відшкодуванням збитків і наданням доказів) є цивілізованим і необхідним інструментом. Він наголосив: справжня проблема - це не угоди, а бюрократичні та часові обмеження судової системи. Текст: <https://zn.ua/ukr/POLITICS/institut-uhod-zi-slidstvom-normalna-svitova-praktika-ale-ne-takij-jak-proponovali-sluhi-z-arakhamijeju-holova-sap.html>

48. **На Івано-Франківщині викрито схему заволодіння майже 19 млн грн під час надання послуг з теплопостачання** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 6 серп. – Електрон. дані. За інформацією *Офісу Генерального прокурора (ОГП), слідчі поліції під процесуальним керівництвом Івано-Франківської обласної прокуратури повідомили про підозру колишнім директорам ТОВ "Івано-Франківськ Теплоенерго" та ДМП "Івано-Франківськтеплокомуненерго". Слідство встановило, що колишній директор ТОВ "Івано-Франківськ Теплоенерго" заволодів майже 11 млн грн коштів громади через завищення обсягів теплопостачання та заниження витрат теплової енергії. Директор ДМП "Івано-Франківськтеплокомуненерго" допустив службову недбалість, підписавши умови договору з фіктивними витратами та акти наданих послуг, що призвело до зайвих витрат комунального підприємства на 8 млн грн.* Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/na-ivanofrankivshchini-vikrito-shemu-zavolodinnya-mayzhe-19-mln-grn-pid-chas-nadannya-poslug-z-teplo.html>

49. **Нападовська Н. Захід дратує імітація змін. Міжнародні донори готові допомагати Україні тільки в обмін на реформи** [Електронний ресурс] / Наталя Нападовська // Україна молода. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Проаналізовано економічну ситуацію в Україні та перспективи продовження співробітництва з міжнародними партнерами, необхідною умовою чого є здійснення реформ і боротьба з корупцією. Окреслено ситуацію навколо ухвалення Верховною Радою України (ВР України) законопроекту, що відновлює незалежність антикорупційних

органів, та наведено коментар керівника аналітичного напрямку мережі "АНТС" Іллі Несходовського, який висловив думку, що цей крок, на жаль, "не поверне довіру наших партнерів і не відновить зіпсовану репутацію", тож потрібно реальними діями довести бажання продовжувати реформи та боротися з корупцією. Зазначено, що представник Єврокомісії Гійом Мерсьє надав чіткий список того, що Україна зобов'язана виконати наступним після відновлення самостійності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП), а саме: призначити директора Бюро економічної безпеки (БЕБ); повернути міжнародних експертів до Конкурсної комісії Вищої кваліфікаційної комісії суддів України (ВККС) із правом вирішального голосу; призначити чотирьох суддів Конституційного Суду України (КСУ), які пройшли міжнародну перевірку. Окрім того, очікується, що ВР України ухвалить важливі законопроекти, зокрема: № 13150 – щодо забезпечення законності в діяльності органів та посадових осіб місцевого самоврядування; № 13165-2 – щодо вдосконалення декларацій доброчесності суддів та родинних зв'язків суддів; № 13107-д – щодо реформування системи професійної освіти; № 9363 - щодо цифровізації виконавчого провадження. Текст:

<https://umoloda.kyiv.ua/number/3971/2006/190644/>

50. **Нестерчук Л. П. Теоретико-правові основи правозахисної діяльності прокуратури в Україні** [Електронний ресурс] / Лілія Петрівна Нестерчук, Ірина Олександрівна Кісліцина // Наук. перспективи. – 2025. – № 6. – С. 851-862. *Розглянуто роль прокуратури у державному механізмі забезпечення та захисту прав і свобод людини та громадянина. З'ясовано, що прокуратура виступає органом, покликаним охороняти стабільність і невід'ємність основних прав людини та громадянина. Наголошено, що базисом сучасної парадигми взаємовідносин державних органів з людиною, органів прокуратури з людиною мають виступати принципи верховенства права та законності. Вказано, що реформування прокуратури та кримінального процесуального законодавства з урахуванням європейського*

вектору розвитку України зумовило скорочення її функцій та їх перерозподіл між різними державними органами, але обсяг прокурорської діяльності з правозахисту не зменшився в межах реалізації її повноважень, зокрема у напряду забезпечення інституту представництва прав громадян у суді.

Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/25944/25918>

51. **Ніколаєнко Т. Хто такий Тимур Міндіч – від майже зятя Коломойського до куратора енергетики і фігуранта справи НАБУ** [Електронний ресурс] / Тетяна Ніколаєнко // Цензор. НЕТ : [інтернет-портал]. – 2025. – 29 лип. – Електрон. дані. *Надано інформацію про Тимура Міндіча, який є фігурантом справи Національного антикорупційного бюро України щодо розкрадання державних коштів. Висвітлено деякі обставини кримінальної справи, порушеної проти Т. Міндіча.* Текст: <https://censor.net/ua/resonance/3565787/hto-takyyi-tymur-mindich-figurant-spravy-nabu-schodo-rozkradannya-derjavnyh-koshtiv>

52. **Обшалов А. С. Особливості отримання та перевірки оперативної інформації у кримінальному судочинстві** [Електронний ресурс] / Артем Сергійович Обшалов // Успіхи і досягнення у науці. – 2025. – № 7. – С. 86-101. *Досліджено особливості та правові механізми отримання, перевірки й легалізації оперативної інформації у кримінальному судочинстві з урахуванням сучасної судової практики, міжвідомчої та міжнародної взаємодії, а також потреби забезпечення законності та дотримання прав людини в умовах підвищеного безпекового ризику. Приділено увагу питанням взаємодії правоохоронних органів між собою та з міжнародними структурами - Інтерполом, Європолом та іншими організаціями, що дозволяє вчасно реагувати на транснаціональні злочини, зокрема такі, як торгівля людьми, фінансові схеми чи кіберзагрози. Проаналізовано судову практику та відзначено роль адвоката, який має відслідковувати законність використання оперативної інформації.* Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/sas/article/view/26758/26733>

53. **Омельченко Г. Лохотрон, або Десять днів, які потрясли Україну та Європу** [Електронний ресурс] / Григорій Омельченко // Україна молода. – 2025. – 5 серп. – Електрон. дані. У статті Героя України, генерал-лейтенанта Служби безпеки України (СБУ) Григорія Омельченка проаналізовано суспільно-політичну ситуацію в Україні. Акцентовано на комбінованій ракетно-дроновій атаці Росії по Києву вночі 31 липня та розглянуто кадрові ротації в уряді. Особливу увагу приділено проблемам діяльності Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) після ухвалення Верховною Радою України (ВР України) президентського законопроекту № 13533 щодо відновлення гарантій незалежності цих антикорупційних органів. Вказано на значення масових акцій громадян на підтримку антикорупційних органів та євроінтеграційного курсу України. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/0/2006/190656/>

54. **Офіс Генпрокурора: Екскерівництво Держпродспоживслужби Вінницької області підозрюється в корупції** [Електронний ресурс] // Юрид. газ. – 2025. – 9 серп. – Електрон. дані. За інформацією пресслужби Офісу Генерального прокурора (ОГП), колишнім керівникам Держпродспоживслужби у Вінницькій області повідомлено про підозру у вимаганні 12 тис. доларів хабаря за надання службового житла. Одного з них затримали під час отримання частини суми. У другого під час обшуку виявили наркотики. Обом інкримінують одержання неправомірної вигоди (ч. 3 ст. 368 КК України), одному - також незаконне зберігання наркотиків (ч. 1 ст. 309 КК України). Суду подано клопотання про взяття під варту із заставою понад 3 млн грн. Триває досудове розслідування. Текст: <https://yur-gazeta.com/golovna/ofis-genprokurora-ekskerivnictvo-derzhprodspozhivsluzhbi-vinnickoyi-oblasti-pidozryuetsya-v-korupciy.html>

55. **Пархомчук Т. Повноваження Зеленського – під критичним прицілом Заходу. "Люди з картонками" перекалібрували НАБУ та САП** [Електронний ресурс] / Тетяна Пархомчук // Україна молода. – 2025. – 7 серп.

— Електрон. дані. У контексті подій останнього часу в Україні, зокрема акцій протесту у зв'язку зі спробами обмежити самостійність Національного антикорупційного бюро України) та Спеціалізованої антикорупційної прокуратури, спрогнозовано перспективи діяльності Володимира Зеленського на посту Президента України. Окреслено можливість проведення президентських виборів в Україні в 2026 ., зокрема відзначено вірогідність перемоги на них колишнього головнокомандувача Збройних сил України (ЗСУ), посла України у Великій Британії Валерія Залужного. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/3971/180/190630/>

56. **Поліцейська діяльність: адміністративно-правове регулювання** : навч. посіб. / Ю. А. Хатнюк, Ю. С. Назар, О. Б. Чорномаз, В. В. Бондар, О. О. Сподинський, В. В. Богдан, Я. В. Приємська; М-во внутр. справ України, Львів. держ. ун-т внутр. справ. — Вид. 2-ге. — Львів : Львів. держ. ун-т внутр. справ, 2025. — 590 с. — **Шифр зберігання в Бібліотеці : БЗ76436** Висвітлено основні положення законодавства України, що регулює поліцейську діяльність. Зосереджено увагу на основних напрямках адміністративно-правового регулювання поліцейської діяльності в Україні. Визначено правові та організаційні засади діяльності поліцейських підрозділів сектора превенції, розкрито їх форми і методи роботи, а також особливості взаємодії з органами публічної адміністрації та населенням у сфері організації та забезпечення публічної безпеки і порядку та запобігання правопорушенням.

57. **Посли й експерти почули урядовців** [Електронний ресурс] // Уряд. кур'єр. — 2025. — 25 лип. [№ 150]. — Електрон. дані. Подано інформацію, що відбулася змістовна й конструктивна зустріч урядової команди на чолі із Прем'єр-міністром України Юлією Свириденко з послами країн "Групи семи", присвячена одному з ключових напрямів державної політики - боротьбі з корупцією. На зустрічі було підтверджено чітку позицію уряду щодо нульової толерантності до корупції. "Президент України ухвалив важливе рішення - подати новий законопроект, який не



лише усуне наявні розбіжності в антикорупційному законодавстві, а й істотно посилить незалежність усієї антикорупційної інфраструктури", - зазначила Ю. Свириденко. Особливу увагу слід приділяти захисту таких ключових інституцій, як Національне антикорупційне бюро України (НАБУ) та Спеціалізована антикорупційна прокуратура (САП) - законодавчі зміни мають унеможливити будь-який політичний чи зовнішній вплив на їхню роботу, зокрема з боку держави-агресора. Текст: <https://ukurier.gov.ua/uk/articles/posli-j-eksperti-pochuli-uryadovciv/>

58. **Резніченко В. Після викриття НАБУ корупції: в Нацгвардії скоротять тиллові посади і введуть перевірки поліграфом** [Електронний ресурс] / Вікторія Резніченко // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 5 серп. — Електрон. дані. Зазначено, що після розкриття співробітниками Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) корупційної схеми під час закупівель дронів і засобів радіоелектронної боротьби (РЕБ) у Національній гвардії України (НГУ) скорочують майже 200 тиллових посад. При цьому, за словами міністра внутрішніх справ Ігоря Клименка, нових людей на посади призначатимуть лише за наявності бойового досвіду та після перевірок, зокрема, на поліграфі. У своєму Telegram-каналі він повідомив, що провів нараду з командуванням НГУ щодо змін у системі закупівель, логістики та матеріально-технічного забезпечення. Надалі рішення про закупівлі ухвалюватиме єдина комісія, створена на рівні Головного управління НГУ. Крім того, за словами І. Клименка, в НГУ працює нове управління контролю за службовою (бойовою) діяльністю, яке перевірятиме "кожен документ, постачальника, підрядника і, головне, - кожному посадову особу". І. Клименко додав, що також тривають перевірки всіх раніше укладених НГУ контрактів. Текст: <https://focus.ua/uk/voennye-novosti/717894-obshuki-nabu-v-nacgvardiji-ngu-skorochuye-tilovi-posadi-ta-zaprovadzhuye-poligraf>

59. **Рекуненко Т. О. Теоретичні основи взаємодії правоохоронних органів з іншими суб'єктами запобігання правопорушенням у галузі**

**фінансів** [Електронний ресурс] / Т. О. Рекуненко // Право і сусп-во. – 2025. – № 3, т. 2. – С. 33-40. *Висвітлено теоретико-правові засади взаємодії правоохоронних органів з іншими суб'єктами, що здійснюють діяльність у сфері запобігання правопорушенням у галузі фінансів. Розкрито поняття взаємодії як системної, скоординованої та цілеспрямованої діяльності різних державних інституцій, спрямованої на виявлення, запобігання та мінімізацію негативних фінансових явищ і порушень. Виокремлено принципи такої взаємодії та проаналізовано основні форми взаємодії між органами. Особливу увагу приділено питанням організаційної взаємодії під час розслідування складних фінансових схем, уникнення податкового навантаження, незаконного переміщення коштів за кордон і фінансування тіньової економіки. Обґрунтовано необхідність розроблення інтегрованого підходу до міжвідомчої взаємодії, удосконалення нормативно-правової бази та запровадження механізмів регулярного оцінювання ефективності такої співпраці.* Текст: [http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3\\_2025/part\\_2/7.pdf](http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_2/7.pdf)

60. **Ромашова Н. На кону не тільки НАБУ і САП: що може втратити Україна в разі провалу нового голосування в Раді** [Електронний ресурс] / Наталія Ромашова // Focus.ua : [вебсайт]. – 2025. – 28 лип. — Електрон. дані. *Йдеться про те, що найближчими днями Верховна Рада України (ВР України) розгляне президентський законопроект, покликаний повернути Національному антикорупційному бюро України (НАБУ) та Спеціалізованій антикорупційній прокуратурі (САП) незалежність. Розглянуто, чи вистачить для цього голосів, з огляду на неоднозначність сприйняття цієї ініціативи серед парламентарів, адже достатньо суттєва кількість представників пропрезидентської фракції "Слуга народу" ("СН") наразі на кулуарному рівні висловлює небажання підтримати цей законопроект. Висвітлено, чому голосування за нову ініціативу Президента України є критично важливим, і які ризики несе з собою.* Текст: <https://focus.ua/uk/politics/716545-zakonoprojekt-zelenskogo-shchodo-nabu-i-sap-chi-proglasuyut-slugi-narodu>

61. **Руслан Стефанчук: Президентський законопроект відновлює незалежність антикорупційних органів і захищає їх від зовнішнього впливу** [Електронний ресурс] / Прес-служба Апарату Верхов. Ради України // Голос України. – 2025. – 31 лип. [№ 401]. – Електрон. дані. *Йдеться про те, що Голова Верховної Ради України (ВР України) Руслан Стефанчук в інтерв'ю у телемарафоні "Єдині новини" заявив, що новий президентський законопроект, внесений на заміну резонансному Закону № 4555-IX, є збалансованим кроком у напрямку відновлення інституційної незалежності антикорупційних органів та водночас посилення їх захисту від зовнішнього впливу. Коментуючи підготовку до голосування, яке заплановано на 31 липня, Р. Стефанчук зазначив, що парламент почув сигнал суспільства і готовий зробити висновки. За його словами, йдеться про комплексне рішення, яке поєднує два важливі компоненти: ефективність роботи органів і гарантії безпеки. "Маємо забезпечити баланс: незалежність від політичного впливу - так, але не незалежність від закону і держави. Не може бути безконтрольних органів, навіть якщо вони мають найвищий рівень довіри", - наголосив Руслан Стефанчук. Текст: <https://www.golos.com.ua/article/385577>*

62. **СБУ та НАБУ викрили схему розкрадання державних коштів на закупівлях в Мін'юсті** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 7 серп. — Електрон. дані. *Йдеться про викриття Службою безпеки України (СБУ) спільно з Національним антикорупційним бюро України (НАБУ) за сприяння новопризначеного міністра юстиції схеми привласнення державних коштів на закупівлях для цифрової модернізації на понад 10 млн грн, до чого причетний колишній державний секретар Міністерства юстиції України, а також чинні керівник та заступник відомчих управлінь. Висвітлено обставини справи та зазначено, що наразі тривають слідчі дії для притягнення до відповідальності всіх учасників схеми, яким загрожує до 12 років тюрми з конфіскацією майна. Текст: <https://pravo.ua/sbu-ta-nabu-vykryly-skhemu-rozkradannia-derzhavnykh-koshtiv-na-zakupivliakh-v-min-iusti/>*

63. **Співак М. В. Адміністративно-правове регулювання діяльності керівників органів поліції в організації системи психологічного забезпечення поліцейських** [Електронний ресурс] / Марина Вікторівна Співак, Олег Миколайович Дубіна // Наук. перспективи. – 2025. – № 6. – С. 976-989. *Проаналізовано правове поле функціонування системи психологічного забезпечення поліцейських і виокремлено ключові компетентності керівників, що впливають на збереження психологічного благополуччя підлеглих. З'ясовано, що на керівника покладено широке коло обов'язків щодо координації та забезпечення психологічної підтримки, але відсутня конкретизація компетентнісних вимог, методик взаємодії та системи оцінювання ефективності таких заходів. Зроблено висновок про необхідність перегляду існуючих нормативних документів, доповнивши їх принципами інклюзивності та залученості, а також розробки нових стандартів оцінювання професійної готовності керівників до виконання функції психологічного супроводу. Запропоновано адаптувати зарубіжні моделі управління до умов Національної поліції України (НПУ) та створити типові положення психологічного забезпечення для окремих категорій підрозділів - патрульної служби, ювенальної превенції, дільничних офіцерів тощо. Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/25955/25929>*

64. **Терещенко Д. Моніторинг способу життя від НАЗК: вибірковий контроль без меж** [Електронний ресурс] / Денис Терещенко // Юрид. практика. – 2025. – 1 серп. – Електрон. дані. *Розглянуто процедуру моніторингу способу життя відповідно до ст. 51-4 Закону України "Про запобігання корупції", яка встановлює, що Національне агентство з питань запобігання корупції (НАЗК) здійснює вибірковий моніторинг способу життя суб'єктів декларування. Вказано на низку проблем щодо здійснення моніторингу та наголошено, що відсутність чітких критеріїв відбору, невизначені строки, використання інформації з кримінальних проваджень без належних гарантій та розмитість повноважень створюють простір для вибіркості, тиску й навіть зловживань. Констатовано, що задля*

забезпечення верховенства права необхідно запровадити чіткі правила моніторингу та зрозумілу для всіх процедуру з гарантіями захисту, а результат має бути передбачуваним і об'єктивним. Текст: <https://pravo.ua/monitorynh-sposobu-zhyttia-vid-nazk-vybirkovy-kontrol-bez-mezh/>

65. **Ткач М. "І за нами прийдуть". Хто і як реалізовував спецоперацію зі знищення незалежності НАБУ і САП?** [Електронний ресурс] / Михайло Ткач, Севгіль Мусаєва, Роман Романюк // Укр. правда : [інтернет-вид.]. – 2025. – 30 лип. – Електрон. дані. *На основі спілкування з політиками, представниками правоохоронних органів, народними депутатами відтворено процес підготовки законопроекту № 12414 щодо обмеження повноважень Національного антикорупційного бюро України і Спеціальної антикорупційної прокуратури та підпорядкування їх Офісу Генерального прокурора (ОГП). Також окреслено ситуацію у Верховній Раді України (ВР України) та позицію парламентських фракцій, депутатських груп та окремих депутатів під час голосування за законопроект.* Текст: <https://www.pravda.com.ua/articles/2025/07/30/7524042/>

66. **У державну власність повернуто десятки гектарів землі навколо музею в Пирогові – Офіс Генпрокурора** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 7 серп. – Електрон. дані. *Подано повідомлення Офісу Генерального прокурора (ОГП) про зупинення комерційного загарбання території довкола Національного музею народної архітектури та побуту України в Пирогові, внаслідок чого повернуто у власність територіальної громади десятки гектарів землі, включно з тими, що входять до охоронних зон музею. Зазначено, що прокуратура також домоглася скасування наказу Міністерства культури 2007 р., яким охоронні зони музею було безпідставно зменшено з 2 км до 25 м. Як наголосили в ОГП, ця справа є прикладом послідовного та принципового захисту національної культурної спадщини України.* Текст: <https://pravo.ua/u-derzhavnu-vlasnist-povernuto-desiatky-hektariv-zemli-navkolo-muzeiu-v-pyrohovi-ofis-henprokurora/>



67. **У першому півріччі 2025 року НАБУ і САП відкрили 370 нових справ** [Електронний ресурс] // Юрид. практика. – 2025. – 8 серп. – Електрон. дані. *Подано інформацію Національного антикорупційного бюро України про результати спільної із Спеціалізованою антикорупційною прокуратурою роботи протягом першого півріччя 2025 р. Як зазначили у НАБУ, акцент робився на виявленні високопосадової корупції, яка має місце в умовах повномасштабної агресії РФ. Зокрема надано перелік найбільш резонансних кримінальних справ та статистичні дані щодо економічного ефекту від діяльності НАБУ і САП.* Текст: <https://pravo.ua/u-pershomu-pivrichchi-2025-roku-nabu-i-sap-vidkryly-370-novykh-sprav/>

68. **Удренас Г. І. Взаємодія громадських формувань з органами Національної поліції України у забезпеченні публічного порядку та безпеки під час дії воєнного стану в Україні** [Електронний ресурс] / Г. І. Удренас, С. С. Мусаєва // Право і сусп.-во. – 2025. – № 3, т. 2. – С. 70-74. *Визначено сутність взаємодії громадських формувань з органами Національної поліції України (НПУ) у забезпеченні публічного порядку та безпеки під час дії воєнного стану в Україні. Вказано, що, враховуючи реалії сьогодення, питання забезпечення безпеки й порядку в громадських місцях із залученням громадських формувань є пріоритетним напрямком у забезпеченні безпеки громадян, запобіганні кримінальним і адміністративним правопорушенням, захисті інтересів держави. Розглянуто нормативно-правові акти, якими керуються у своїй діяльності громадські формування, та окреслено принципи, на яких базується діяльність громадських формувань, серед яких: законність, верховенство права, гласність, демократичність, добровільність, самоврядність, відсутність майнового інтересу, відкритість, прозорість, самостійність та самоорганізація.*

Текст:

[http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3\\_2025/part\\_2/12.pdf](http://pravoisuspilstvo.org.ua/archive/2025/3_2025/part_2/12.pdf)

69. **Цибулько В. Скандал довкола закону № 12414. Тріщина в довірі та протести** [Електронний ресурс] / Володимир Цибулько // Україна

молода. – 2025. – 30 лип. — Електрон. дані. Розглянуто ситуацію навколо ухвалення Верховною Радою України (ВР України) законопроекту № 12414 щодо підпорядкування Національного антикорупційного бюро України (НАБУ) і Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) Генеральному прокурору. Зазначено, що це рішення спричинило хвилю протестів в Україні та жорстку критику з боку західних партнерів, у відповідь на що Президент України Володимир Зеленський повідомив про підготовку нового законопроекту, який має відновити незалежність НАБУ і САП, а також підписав закони про реформу Національного агентства України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів (АРМА) та факторинг, які є частиною вимог для отримання фінансової допомоги від Європейського Союзу (ЄС). Проаналізовано суспільно-політичну ситуацію в Україні та окреслено кроки, які необхідно зробити українській владі для відновлення довіри з боку західних партнерів і продовження надання Україні фінансової допомоги. Текст: <https://umoloda.kyiv.ua/number/3969/180/190525/>

70. **Чекін Д. САП подала клопотання про відсторонення Кириленка з посади глави АМКУ** [Електронний ресурс] / Денис Чекін // Дзеркало тижня. – 2025. – 8 серп. — Електрон. дані. Йдеться про те, що прокурор Спеціалізованої антикорупційної прокуратури (САП) звернувся до суду з клопотанням про відсторонення голови Антимонопольного комітету України (АМКУ) Павла Кириленка через підозру у незаконному збагаченні на понад 72 млн грн та недостовірному декларуванні. Обвинувачення стверджує, що П. Кириленко може впливати на судовий процес, використовуючи свою посаду. Його підозрюють у придбанні елітної нерухомості та авто, оформлених на родичів дружини в період, коли він очолював Донецьку ОВА. Текст: <https://zn.ua/ukr/anticorruption/sap-podala-klopotannja-pro-vidstoronennja-kirilenka-z-posadi-hlavi-amku.html>

71. **Чепурна Т. В. Обставини, що підлягають встановленню під час розслідування службових кримінальних правопорушень, учинених**

**працівниками правоохоронних органів** [Електронний ресурс] / Тетяна Володимирівна Чепурна // Наук. перспективи. – 2025. – № 6. – С. 1020-1031. *Досліджено обставин, які необхідно встановити під час досудового розслідування службових кримінальних правопорушень, учинених працівниками правоохоронних органів. Наголошено на важливості чіткого розуміння структури та змісту цих обставин для ефективного розслідування, оскільки вони є основною метою кримінального провадження та ключовим елементом для побудови стратегії розслідування. Проаналізовано відповідні статті Кримінального процесуального кодексу України (КПК України) та здійснено систематизацію обставин, що підлягають встановленню під час розслідування. Зроблено висновок, що чітка систематизація обставин, які підлягають встановленню, є необхідною умовою для забезпечення повноти, всебічності та об'єктивності досудового розслідування, що дозволяє не лише правильно кваліфікувати вчинене правопорушення, але й забезпечити справедливе покарання та ефективне застосування заходів кримінально-правового характеру. Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/25958/25932>*

72. **Чорна А. Г. Відновлення правопорядку на деокупованих територіях: організаційно-правові виклики та шляхи їх подолання** [Електронний ресурс] / Аліна Геннадіївна Чорна // Наук. перспективи. – 2025. – № 6. – С. 1042-1050. *Проаналізовано процес відновлення правопорядку на деокупованих територіях України, що є ключовим елементом постконфліктного відновлення держави. Окреслено основні виклики, з якими стикається правоохоронна система під час стабілізації ситуації на цих територіях, зокрема це: кадровий дефіцит; низький рівень довіри населення до державних інституцій; підвищений рівень злочинності; проблеми з координацією між різними силовими структурами. Особливу увагу приділено питанням документування воєнних злочинів, боротьбі з організованою злочинністю та впровадженню економічних стимулів, спрямованих на зниження рівня правопорушень. Запропоновано низку конкретних заходів для*

оптимізації роботи правоохоронних органів, серед яких: створення тимчасових адміністрацій; запровадження прозорих люстраційних процедур; ретельне документування воєнних злочинів і випадків колабораціонізму; врахування особливостей реінтеграції населення. Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/25960/25934>

**73. Чорна А. Г. Організаційно-правові засади діяльності Національної поліції України у сфері запобігання кримінальним правопорушенням на деокупованих територіях** [Електронний ресурс] / Аліна Геннадіївна Чорна // Наук. перспективи. – 2025. – № 6. – С. 1051-1059. *Проаналізовано організаційно-правові засади діяльності Національної поліції України (НПУ) у сфері запобігання кримінальним правопорушенням на деокупованих територіях. Досліджено нормативно-правову базу, що визначає порядок функціонування правоохоронних органів у цих умовах, а також окреслено ключові виклики, з якими стикається поліція під час відновлення правопорядку. Окрему увагу приділено міжвідомчій взаємодії правоохоронних органів, військових адміністрацій та місцевих громад задля зміцнення громадської безпеки. Вказано на значення професійної підготовки, психологічної підтримки особового складу та належного матеріально-технічного забезпечення для ефективного виконання завдань поліцією на звільнених територіях. Зроблено висновок, що посилення інституційної спроможності НПУ, удосконалення нормативно-правової бази та впровадження інноваційних методів запобігання злочинності є критично важливими для забезпечення стабільності та безпеки у післяокупаційний період.* Текст: <http://perspectives.pp.ua/index.php/np/article/view/25961/25935>

**74. Шевчук А. Зеленський підписав закон про реформу АРМА** [Електронний ресурс] / А. Шевчук // Korrespondent.net : [вебсайт]. – 2025. – 27 лип. — Електрон. дані. *Наведено тези допису в Telegram Президента України Володимира Зеленського за підсумками розмови з президенткою Європейської комісії (ЄК) Урсулою фон дер Ляєн. Як повідомив глава держави, у центрі уваги був законопроект щодо гарантії незалежності та*

*ефективності антикорупційних органів України, який важливо ухвалити невідкладно. Також Володимир Зеленський повідомив, що підписав закони про реформу АРМА (Національне агентство України з питань виявлення, розшуку та управління активами, одержаними від корупційних та інших злочинів) і факторинг, що є вимогою надання фінансової допомоги ЄС за ініціативою "Ukraine facility". Окрім того, сторони обговорили подальші кроки, необхідні для відкриття першого переговорного кластеру щодо членства України в ЄС. Текст: <https://ua.korrespondent.net/ukraine/4802625-zelenskyi-pidpysav-zakon-pro-reformu-arma>*

**Підготовлено відділом інформаційного забезпечення органів влади**

**Національної бібліотеки України імені Ярослава Мудрого**

**11 серпня 2025 року**

**Відповідальний за випуск: Зайченко Н. Я.**